
Şantierul  Mangalia  nu  este
ocolit  de  griji!  În  plină
criză,  mai  are  1.490  de
angajaţi şi comenzi doar până
în aprilie!
18 martie 2024 12:27

În vara anului trecut, conducerea Damen Mangalia a anunţat că
nu  mai  deţine  controlul  operaţional  de  când  a  devenit
aplicabilă  Legea  nr.  187/2023  pentru  modificarea  şi
completarea OUG nr. 109/2011 privind guvernanţa corporativă a
întreprinderilor publice.

Deoarece  nici  până  în  prezent  statul  român  nu  a  găsit  o
soluţie şi nu şi-a manifestat interesul să schimbe legislaţia
în favoarea continuării parteneriatului cu olandezii de la
Damen, Şantierul Naval Mangalia trece, din nou, printr-o criză
acută.

Astfel,  şantierul  nu  are  comenzi,  numărul  salariaţilor  se
împuţinează de la o lună la alta, iar în zare răsună iar
fluierul disperat al protestelor, aşa cum s-a întâmplat după
plecarea coreenilor de la Daewoo.

Desprea situaţia tensionată şi disperată în care se află cel
mai mare şantier din ţară, dar nu numai, care construia de la
zero nave de mari dimensiuni pentru întreaga lume, am discutat
cu liderul Sindicatului Liber „Navalistul”, Laurenţiu Gobeajă:
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Care este situaţia exactă a şantierului?
Situaţia actuală a şantierului este una critică, în luna
aprilie 2024 se livrează cele două proiecte (barja de
recuperare Blue Origin şi Aker EA3) şi nu va mai fi de
lucru decât la reparaţii nave pentru un număr redus de
salariaţi.
Câţi angajaţi mai are, în prezent, şantierul?
La poarta de acces este un panou afişat cu numărul de
salariaţi. Ieri, (joi, 14.03.2024) mai erau 1.490 de
salariaţi.
Care este stadiul comenzilor?
Mai sunt comenzi până în aprilie 2024.
Ce demersuri aţi făcut pentru rezolvarea crizei pe care
o traversează, din nou, şantierul?
Am  transmis  o  petiţie  către  Guvernul  României,  în
atenţia primului-ministru. De asemenea, periodic, avem
dialog cu ministrul economiei, Ştefan – Radu Oprea. Am
solicitat şi sprijinul BNS pentru a avea un dialogcu
factorii  decizionali  din  cadrul  Guvernului  României.
Deşi  ministrul  Muncii,  Simona  –  Bucura  Oprescu  a
declarat  că  „Dezvoltăm  industria,  creăm  şi  protejăm
locuri de muncă, aici, acasă. Susţinerea şi dezvoltarea
industriei, crearea de noi locuri de muncă şi asigurarea
unui  nivel  de  trai  cât  mai  bun  pentru  români  aici,
acasă, sunt priorităţiale Guvernului condus de Marcel
Ciolacu”, realitatea este alta şi cel puţin până acum nu
ne-a  convins  că  este  astfel  cum  a  declarat.  Noi  nu
simţim că industria navală chiar reprezintă o prioritate
şi  suntem  curioşi  să  aflăm  de  la  prim-ministru,
ministrul  muncii,  ministrul  economiei  şi  alţi
reprezentanţi ai Guvernului cum vor dezvolta industria
şi cum vor proteja locurile de muncă…
Vă mulţumesc!
Şi noi vă mulţumim pentru interesul dumneavoastră despre
situaţia din şantier şi pentru că ne ajutaţi să ne facem
auziţi!



Pe aceeași temă:

Sindicaliștii de la Damen Mangalia cer o întâlnire cu primul
ministru.  „Datoriile  colosale  către  creditori  amplifică
riscul de insolvență”

ATENȚIE!  Se  sistează
furnizarea  apei  potabile  la
Eforie Nord
18 martie 2024 12:27

La  nivelul  sistemului  de  distribuție  apă  potabilă  din
localitatea Eforie Nord, județul Constanța, se vor executa
lucrări de racordare a noilor conducte la rețeaua existentă.
Pentru realizarea acestor operațiuni, RAJA S.A. va întrerupe
furnizarea apei potabile consumatorilor din localitatea Eforie
Nord, de marți – 19 martie 2024, ora 22.00, până miercuri – 20
martie 2024, ora 23.30.

În  aceeași  perioadă,  în  Cartierul  Moara  din  localitatea
Agigea, se va furniza apă cu presiune scăzută, în unele zone,
în funcție de topografia rețelei de apă, putându-se înregistra
lipsa acesteia la robinete.

Investiția  face  parte  din  CL8  –“Reabilitare  conductă

https://editiadesud.ro/sindicalistii-de-la-damen-mangalia-cer-o-intalnire-cu-primul-ministru-datoriile-colosale-catre-creditori-amplifica-riscul-de-insolventa/
https://editiadesud.ro/sindicalistii-de-la-damen-mangalia-cer-o-intalnire-cu-primul-ministru-datoriile-colosale-catre-creditori-amplifica-riscul-de-insolventa/
https://editiadesud.ro/sindicalistii-de-la-damen-mangalia-cer-o-intalnire-cu-primul-ministru-datoriile-colosale-catre-creditori-amplifica-riscul-de-insolventa/
https://editiadesud.ro/atentie-se-sisteaza-furnizarea-apei-potabile-la-eforie-nord/
https://editiadesud.ro/atentie-se-sisteaza-furnizarea-apei-potabile-la-eforie-nord/
https://editiadesud.ro/atentie-se-sisteaza-furnizarea-apei-potabile-la-eforie-nord/


magistrală  în  Eforie  Nord,  reabilitarea  și  extinderea
rețelelor  de  distribuție  și  de  canalizare  precum  și  a
conductelor de refulare, stație nouă de pompare apă uzată și
conducta de refulare aferentă, din localitățile Eforie Nord,
Agigea  și  Techirghiol,  județul  Constanța”  în  valoare  de
aproximativ  32  milioane  lei  și  CL41  –“Surse  de  apă,
rezervoare, stație de pompare, stație de clorare, rețele de
incintă din comuna Costinești, reabilitare Gospodărie de Apă
Eforie Nord, stație de clorare și instalare grup de pompare
pentru localitatea Agigea. Reabilitare conducte de aducțiune
GA  Constanța-Sud-Lazu-Agigea-GA  Eforie  Nord.  Reabilitare
conducte de aducțiune GA Eforie Nord-Agigea” în valoare de
aproximativ  77  milioane  lei,  derulate  prin  Programul
Operațional  Infrastructură  Mare  (POIM).

Ne cerem scuze pentru disconfortul creat abonaților, pe care
îi asigurăm că echipele de intervenție ale constructorului vor
face tot posibilul pentru finalizarea lucrărilor și reluarea
furnizării apei potabile în cel mai scurt timp.

Totodată, rugăm toți utilizatorii afectați de această lucrare
să își asigure rezerva minimă de apă pentru consum și uz
casnic în perioada în care va fi sistată alimentarea cu apă.

Amintim consumatorilor că investițiile pentru modernizarea și
dezvoltarea  sistemelor  de  alimentare  cu  apă  potabilă  sunt
efectuate  în  beneficiul  lor  pe  termen  lung  și  vizează
asigurarea unor servicii ireproșabile și implicit creșterea
calității vieții. Prin implementarea acestora se realizează
îmbunătățirea capacității de transport și de distribuție a
apei  potabile,  asigurarea  debitului  de  alimentare  și  a
calității  apei,  reducerea  pierderilor  în  rețeaua  de
distribuție,  siguranța  și  continuitatea  furnizării
serviciilor.



Iată  ierarhia  liceelor  din
Mangalia, în urma susținerii
simulării  examenului  de
bacalaureat
18 martie 2024 12:27

Inspectoratul Școlar Județean Constanța a transmis rezultatele
comparative obținute la Simularea examenului de bacalaureat
din acest an.

Din analiza comparativă a rezultatelor înregistrate în județul
Constanța  și  la  nivel  național  la  simularea  națională  a
examenului  de  bacalaureat,  martie  2024,  se  desprind
următoarele  concluzii:

La proba E.a) Limba și literatura română:1.

– județul Constanța are 3,16 procente peste media națională ca
rată de promovare;

– procentual, județul Constanța sunt are rezultate mai bune
pentru  intervalele  de  note  cuprinse  între  5  și  5,99,
respectiv,  între  8  și  9,99.

La  proba  E.c)  Disciplina  obligatorie  a  profilului1.
(matematică/ istorie):
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– județul Constanța are 6,15 procente peste media națională ca
rată de promovare;

– procentual, în județul Constanța are rezultate mai bune
pentru intervalele de note cuprinse între 6 și 10;

– s-au înregistrat 30 de note de 10.

III.  La  proba  E.d)  Disciplina  la  alegere  a  profilului  și
specializării la nivel național:

– rezultatele județului Constanța sunt mai slabe decât cele
naționale, cu un procent de promovabilitate mai mic cu 3,11%;

– la această probă s-au înregistrat cele mai multe absențe,
ceea ce indică faptul că elevii nu se consideră suficient de
pregătiți,  la  acest  moment,  pentru  a  susține  simularea
examenului la această probă.

– s-au înregistrat 15 de note de 10.

La Proba E.b) Limba și literatura maternă:1.

– din cei 7 elevi înscriși, au susținut proba 3, dintre care
doar 1 elev a reușit să ia notă de promovare.

La Mangalia situația celor trei licee este următoarea:

Liceul Teoretic Callatis – 6,76, locul al VIII-lea în
județul Constanța
Colegiul Economic Mangalia – 5,89 și locul al 17-lea în
județ
Liceul Tehnologic Ion Bănescu – 4,14, locul 45 în județ.

În ceea ce privește ierarhia în funcție de media unităților de
învățământ:

– doar 6 unități de învățământ liceal din județul Constanța au
medie peste 7,00;

– din cei 5608 elevi înscriși, numai 3806 (67,86%) au susținut



toate  probele,  astfel  încât  să  se  poată  stabili  media  pe
unitatea de învățământ;

– 1102 elevi au absentat la toate probele, în general fiind
elevii de la învățământul seral, de la învățământ cu frecvență
redusă și de la învățământul special.
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Sindicaliștii  de  la  Damen
Mangalia cer o întâlnire cu
primul  ministru.  „Datoriile
colosale  către  creditori
amplifică  riscul  de
insolvență”
18 martie 2024 12:27

Sindicaliștii  din  Damen  Shipyards  Mangalia  au  înaintat  o
scrisoare deschisă primului ministru Marcel Ciolacu. Petiția a
fost redactată în condițiile în care situația Damen Mangalia
este extrem de precară: în unitatea navală mai muncesc numai
1.500 de angajați, care, în condițiile în care Guvernul va
continua să nu se implice pentru rezolvarea crizei economice
s-ar putea vedea trimiși în șomaj tehnic.

Iată  scrisoarea  Sindicatului  Liber  Navalistul  de  la  Damen
Mangalia:

Domnule Prim-ministru,

În numele celor 1500 de lucrători români rămași în șantierul
naval  din  Mangalia,  adresăm  această  petiție  către
dumneavoastră,  în  contextul  situației  critice  cu  care  ne
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confruntăm. Scopul acestei petiții este de a obține sprijinul
necesar pentru protejarea locurilor de muncă și redresarea
șantierului  naval  din  Mangalia,  considerat  un  obiectiv
strategic  de  interes  național,  unde  statul  român,  prin
Ministerul Economiei, deține 51% din acțiuni.

Șantierul naval din Mangalia (DSMa) se confruntă cu o scădere
drastică  a  volumului  de  muncă,  iar  în  lipsa  unor  măsuri
concrete, există riscul iminent de întrerupere temporară a
activității pentru majoritatea angajaților pentru o perioadă
îndelungată.  Rezultatele  financiare  negative  și  datoriile
colosale către creditori (Grupul DAMEN) amplifică riscul de
insolvență, iar divergențele dintre acționari pot conduce la
un litigiu la Curtea de Arbitraj.

Suntem profund îngrijorați de disputele dintre acționari și de
consecințele  negative  potențiale  ale  acestora  asupra
angajaților  societății  DSMa.  Este  esențial  ca  interesele
angajaților să fie luate în considerare și să se acorde o
atenție deosebită stabilirii unei strategii care să asigure
continuitatea și stabilitatea locurilor de muncă din șantierul
naval din Mangalia.

În concluzie, situația actuală a șantierului naval DSMa din
Mangalia este una deosebit de urgentă și critică, iar viitorul
locurilor  de  muncă  și  al  comunității  locale  depinde  de
soluțiile și acțiunile care trebuie luate urgent. Economia
municipiului Mangalia se bazează în mare parte pe veniturile
generate  de  șantierul  naval,  acesta  fiind  principalul
angajator  local.

Ne exprimăm încrederea că preocupările și solicitările noastre
vor fi luate în considerare. Cu sprijinul Guvernului României
și al tuturor părților implicate, vom reuși să identificăm și
să  implementăm  soluțiile  necesare  pentru  a  depăși  această
perioadă dificilă.

În acest sens, vă rugăm să luați în considerare organizarea



unei întâlniri cu lucrătorii din Mangalia și reprezentanții
acestora, preferabil la șantierul naval din Mangalia. Scopul
acestei  întâlniri  este  să  ne  comunicați  informații  despre
modalitatea de administrare a șantierului în eventualitatea
retragerii partenerului străin, având în vedere notificările
privind  încetarea  contractului  de  asociere  și  cererea  de
despăgubire transmise de către Partenerul Străin DAMEN HOLDING
BV.  De  asemenea,  ne  interesează  și  viziunea  generală  a
Acționarului  Majoritar,  Statul  Român,  prin  Ministerul
Economiei, cu privire la misiunea și obiectivele societății.
Deși  obiectivul  principal  este  realizarea  de  profit,
rezultatele financiare negative sunt în contradicție directă
cu acest scop fundamental al oricărei afaceri. Considerăm că
este esențial să fim informați despre măsurile de redresare a
șantierului,  asigurarea  unui  portofoliu  de  comenzi  și
protejarea  forței  de  muncă.

În numele lucrătorilor români din șantierul naval DSMa din
Mangalia,

Sindicatul Liber Navalistul

Atenție,  se  oprește  apa  în
zona  industrială  a  orașului
Ovidiu!
18 martie 2024 12:27
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Pentru executarea lucrărilor de conectare a noilor conducte de
alimentare cu apă la sistemul centralizat de distribuție din
orașul  Ovidiu,  județul  Constanța,  echipele  RAJA  vor  sista
furnizarea apei, marți – 19 martie 2024, în intervalul orar
00.00 – 20.00.

Vor  fi  afectați  de  lipsa  apei  abonații,  agenți  economici
(Dristri Gaz, Stația de betoane, Autoprima Serv, ENEL, Brick,
hotel  Herbeth`s,  benzinaria  Celsy,  etc.)  situați  în  zona
industrială de la ieșire din orașul Ovidiu înspre localitatea
Lumina.

Investiția face parte din contractul derulat prin Programul
Operațional Infrastructură Mare (POIM) CL 22: “Reabilitarea și
extinderea  rețelelor  de  distribuție  în  localitatea  Lazu,
reabilitarea  și  extinderea  rețelelor  de  distribuție  și  de
canalizare, reabilitare stație de pompare apă uzată, stații
noi de pompare apă uzată și conducte de refulare aferente, din
localitatea  Agigea.  Rețele  apă  Ovidiu,  Cumpăna,  Poiana.
Aducțiuni  Ovidiu,  Poiana.  Rețele  de  canalizare  Ovidiu,
Cumpăna, Poiana „ în valoare de aproximativ 70 milioane lei.

Anexele unei locuințe din 23
August  au  ARS  în  această
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noapte. Erau pline cu butelii
și combustibil
18 martie 2024 12:27

Un  incendiu  devastator  a  avut  loc  în  această  noapte  în
comuna 23 August, pe strada Tudor Arghezi.

Potrivit reprezentanților Inspectoratului pentru Situașii de
Urgență  Dobrogea,  focul  a  distrus  două  anexe  ale  unei
locuințe, în care se aflau numai puțin de cinci butelii și
combustibil solid.

Alarma  a  fost  dată  dimineață,  înainte  de  răsărit,  iar
pompierii s-au luptat circa două ore pentru a stinge focul.

Au ars 40 de metri pătrați din cele două magazii în care erau
depozitate materiale combustibile solide, precum și acoperișul
acestora.

Liderul  Sindicatului  Liber
„Navalistul”  va  discuta  cu
ministrul  Economiei  pentru
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deblocarea crizei din şantier
18 martie 2024 12:27

Marţi, 19 martie, la ora 14.30, Laurenţiu Gobeajă, liderul
Sindicatului Liber „Navalistul”, din cadrul Şantierului Damen
Mangalia,  va   avea  o  întrevedere  cu  ministrul  Economiei,
Antreprenoriatului şi Turismului, Ştefan – Radu Oprea.

Întâlnirea vine în urma demersurilor făcute de către Laurenţiu
Gobeajă la minister, în speranţa că va reuşi să deblocheze
criza acută pe care o traversează şantierul. „La minister va
merge o delegaţie formată din patru persoane, inclusiv cu
mine.  Sperăm  ca  discuţiile  să  aibă,  de  data  aceasta,  o
finalitate  care  să  ne  liniştească.  Precizez  faptul  că  în
funcţie de rezultatul discuţiilor, vom lua o decizie în cadrul
Consiliului  Director  privind  organizarea  unor  acţiuni  de
protest”,  a  declarat  pentru  Ediţia  de  Sud,  liderul
sindicatului,  Laurenţiu  Gobeajă.

Este binecunoscut faptul că Laurenţiu Gobeajă a mai organizat
mai multe acţiuni de protest, înainte de venirea olandezilor
de  la  Damen,  acţiuni  ce  s-au  desfăşurat  atât  în  centrul
Mangaliei, cât şi în Capitală,în  faţa sediului Ministerului
Economiei.

Mai multe informaţii legate de situaţia disperată în care se
află, din nou şantierul, vă vom oferi în cadrul unui interviu
luat liderului de sindicat, Laurenţiu Gobeajă, pe care îl vom
publica luni, 18 martie 2024.

Vom reveni.

https://editiadesud.ro/liderul-sindicatului-liber-navalistul-va-discuta-cu-ministrul-economiei-pentru-deblocarea-crizei-din-santier/


ATENȚIE!  Se  sistează
furnizarea  apei  potabile  în
Năvodari
18 martie 2024 12:27

Astăzi  –  16  martie  2024,  echipele  RAJA  intervin  pentru
executarea lucrărilor de remediere a unei avarii pe conducta
de aducțiune cu diametrul de 600 mm, de pe strada Narciselor
din orașul Năvodari.

Pentru realizarea acestor operațiuni, în intervalul orar 10.00
– 18.00, se întrerupe furnizarea apei potabile consumatorilor
din localitățile Lumina și Corbu, dar și în zonele Industrială
și Peninsula din Năvodari. Având în vedere numărul mare de
abonați afectați, inițial, echipele de intervenție au încercat
să repare defecțiunea cu conducta sub presiune, dar din cauza
debitului mare de apă a fost necesară sistarea furnizării apei
pe tronsonul avariat.

Ne  cerem  scuze  pentru  neplăcerile  create  utilizatorilor
afectați, pe care îi asigurăm că echipele de intervenție vor
face tot posibilul pentru finalizarea lucrărilor și reluarea
furnizării apei potabile la parametrii optimi, în cel mai
scurt timp.
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Săptămâna  viitoare  se  va
sista  furnizarea  apei
potabile pe mai multe străzi
din Mangalia!
18 martie 2024 12:27

Marți – 19 martie 2024, se vor executa lucrări de racordare a
conductelor  nou  înființate  la  sistemul  centralizat  de
alimentare cu apă, de la intersecția străzilor Ștefan cel Mare
cu Vânători din municipiul Mangalia.

Astfel, în intervalul orar 08.00 – 18.00, vor fi afectați de
lipsa apei consumatorii de pe străzile: Vânători, Ștefan cel
Mare, I.C. Brătianu, Mircea cel Bătrân, precum și Centrul de
Dializă și Policlinica Mangalia.

Investițiile fac parte din Contractul de lucrări CL16: ”Rețele
apă și canalizare Mangalia”, în valoare totală de aproximativ
41 de milioane lei, proiect derulat în cadrul Programului
Operațional Infrastructură Mare.

Ne cerem scuze pentru disconfortul creat abonaților, pe care
îi asigurăm că echipele de intervenție ale constructorului vor
face tot posibilul pentru finalizarea lucrărilor și reluarea
furnizării apei potabile în timp operativ.
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Totodată, rugăm toți utilizatorii afectați de aceste lucrări
să își asigure rezerva minimă de apă pentru consum și uz
casnic în perioada în care va fi sistată alimentarea cu apă.

Amintim consumatorilor că investițiile pentru modernizarea și
dezvoltarea  sistemelor  de  alimentare  cu  apă  potabilă  sunt
efectuate  în  beneficiul  lor  pe  termen  lung  și  vizează
asigurarea unor servicii ireproșabile și implicit creșterea
calității vieții. Prin implementarea acestora se realizează
îmbunătățirea capacității de transport și de distribuție a
apei  potabile,  asigurarea  debitului  de  alimentare  și  a
calității  apei,  reducerea  pierderilor  în  rețeaua  de
distribuție,  siguranța  și  continuitatea  furnizării
serviciilor.

Fostul  primar  al  comunei
Limanu  a  fost  ACHITAT,
definitiv, în dosarul deschis
de DNA Constanța
18 martie 2024 12:27

Astăzi,  15  martie  2024,  fostul  primar  al  comunei  Limanu,
Nicolae Iustin Urdea a fost achitat, definitiv, în dosarul
pistei de biciclete dintre 2 Mai și Vama Veche. Procurorii DNA
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Constanța sunt cei care au făcut apel, anul trecut, după ce
fostul edil a câștigat procesul, la Curtea de Apel Constanța.

În 2015, Nicolae Iustin Urdea a fost trimis în judecată de
procurorii DNA Constanţa pentru fraudă cu fonduri europene în
cazul pistei de biciclete care face legătura între 2 Mai şi
Vama Veche.

Nicolae Iustin Urdea era acuzat de abuz în serviciu, folosire
sau prezentare de documente ori declaraţii false, inexacte sau
incomplete,  care  are  ca  rezultat  obţinerea  pe  nedrept  de
fonduri din bugetul general al Comunităţilor Europene sau din
bugetele administrate de acestea ori în numele lor.

Judecătorii constănțeni au considerat că niciuna dintre aceste
fapte nu există sau nu sunt prevăzute de legea penală.

Alături de fostul primar Urdea a mai fost inculpat, în același
dosar, fostul secretar al primăriei, Bogdan Voicu, acuzat de
săvârşirea  infracţiunii  de  complicitate  la  infracțiunea  de
abuz în serviciu asimilat infracțiunilor de corupție în formă
continuată și pentru complicitate la infracţiunea de folosire
sau prezentare de documente ori declaraţii false, inexacte sau
incomplete,  care  are  ca  rezultat  obţinerea  pe  nedrept  de
fonduri din bugetul general al Comunităţilor Europene sau din
bugetele administrate de acestea ori în numele lor. Și acesta
a fost achitat, întrucât fapta nu există.

Alte două persoane, Eugen Barbu și Vasile Cotin, judecate în
acest dosar și acuzate de săvârșirea infracțiunii de abuz în
serviciu asimilat infracţiunilor de corupţie și complicitate
la folosire sau prezentare de documente ori declaraţii false,
inexacte sau incomplete, care are ca rezultat obţinerea pe
nedrept  de  fonduri  din  bugetul  general  al  Comunităţilor
Europene  sau  din  bugetele  administrate  de  acestea  ori  în
numele lor, au fost, la rândul lor, achitate.



Pe aceeași temă:

Nicolae Iustin Urdea, fostul primar din Limanu, achitat de
instanță!

Atenție,  se  oprește  apa  în
Eforie Nord!
18 martie 2024 12:27
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La  nivelul  sistemului  de  distribuție  apă  potabilă  din
localitatea Eforie Nord, județul Constanța, se vor executa
lucrări de racordare a noilor conducte la rețeaua existentă.
Pentru realizarea acestor operațiuni, RAJA S.A. va întrerupe
furnizarea apei potabile consumatorilor din localitatea Eforie
Nord, de marți – 19 martie 2024, ora 22.00, până miercuri – 20
martie 2024, ora 23.30.

În  aceeași  perioadă,  în  Cartierul  Moara  din  localitatea
Agigea, se va furniza apă cu presiune scăzută, în unele zone,
în funcție de topografia rețelei de apă, putându-se înregistra
lipsa acesteia la robinete.

Investiția  face  parte  din  CL8  –“Reabilitare  conductă
magistrală  în  Eforie  Nord,  reabilitarea  și  extinderea
rețelelor  de  distribuție  și  de  canalizare  precum  și  a
conductelor de refulare, stație nouă de pompare apă uzată și
conducta de refulare aferentă, din localitățile Eforie Nord,
Agigea  și  Techirghiol,  județul  Constanța”  în  valoare  de
aproximativ  32  milioane  lei  și  CL41  –“Surse  de  apă,
rezervoare, stație de pompare, stație de clorare, rețele de
incintă din comuna Costinești, reabilitare Gospodărie de Apă
Eforie Nord, stație de clorare și instalare grup de pompare
pentru localitatea Agigea. Reabilitare conducte de aducțiune
GA  Constanța-Sud-Lazu-Agigea-GA  Eforie  Nord.  Reabilitare
conducte de aducțiune GA Eforie Nord-Agigea” în valoare de
aproximativ  77  milioane  lei,  derulate  prin  Programul
Operațional  Infrastructură  Mare  (POIM).

Ne cerem scuze pentru disconfortul creat abonaților, pe care
îi asigurăm că echipele de intervenție ale constructorului vor
face tot posibilul pentru finalizarea lucrărilor și reluarea



furnizării apei potabile în cel mai scurt timp.

Totodată, rugăm toți utilizatorii afectați de această lucrare
să își asigure rezerva minimă de apă pentru consum și uz
casnic în perioada în care va fi sistată alimentarea cu apă.

Amintim consumatorilor că investițiile pentru modernizarea și
dezvoltarea  sistemelor  de  alimentare  cu  apă  potabilă  sunt
efectuate  în  beneficiul  lor  pe  termen  lung  și  vizează
asigurarea unor servicii ireproșabile și implicit creșterea
calității vieții. Prin implementarea acestora se realizează
îmbunătățirea capacității de transport și de distribuție a
apei  potabile,  asigurarea  debitului  de  alimentare  și  a
calității  apei,  reducerea  pierderilor  în  rețeaua  de
distribuție,  siguranța  și  continuitatea  furnizării
serviciilor.

Polițiștii au prins pe strada
Oituz din Mangalia un bărbat
care avea buzunarele pline cu
„iarbă”
18 martie 2024 12:27

La data de 12 martie a.c., în jurul orei 22.30, polițiștii din
cadrul Poliției Municipiului Mangalia – Biroul Ordine Publică
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au depistat, pe strada Oituz, o persoană cu un comportament
suspect.

Polițiștii au legitimat și identificat persoana, stabilind că
este vorba de un bărbat, de 30 de ani.

În  urma  controlului  corporal,  asupra  acestuia  au  fost
descoperite șase folii de aluminiu ce conțineau o substanță
susceptibilă a avea efecte psihoactive și o cutie de rolă  cu
hârtie pentru țigarete.

În cauză, au fost sesizați polițiștii din cadrul Brigăzii de
Combatere  a  Criminalității  Organizate  Constanța,  potrivit
competenței.

 

Primul pui de delfin născut
în captivitate la Constanța.
Baby  a  venit  pe  lume  pe  8
martie
18 martie 2024 12:27

La Delfinariul Complexului Muzeal de Științe ale Naturii a
venit pe lume primul pui de delfin născut în captivitate în
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țara noastră. Mama lui este Chen Chen, iar tatăl, un delfin
din Ucraina, adus în urmă cu doi ani la Constanța.

Angajații  Delfinariului  nu  au  știut  că  Chen  Chen  este
gestantă.  Pe  8  martie  aceștia  au  observat,  în  bazin,  că
printre delfinii mari se află și un puiuț.

Deocamdată nimeni nu se poate apropia de puiul numit Baby –
care, încă nu se știe dacă este femelă sau mascul – pentru că
mama este foarte protectoare.

Chen Chen are 15 ani și a fost cumpărată împreună cu Ni Ni, un
alt delfin, ambii născuți în captivitate.

Cei doi delfini au fost cumpărați în 2010 de la Acvariul din
Beijing cu 527.000 de dolari.

FOTO: Feri Predescu

Se amână lucrările programate
mâine de RAJA Constanța
18 martie 2024 12:27

RAJA  Constanța  anunță  că,  în  urma  unor  probleme  de  ordin
tehnic  apărute  în  cadrul  lucrărilor  pregătitoare  pentru
conectarea  noilor  rețele  la  sistemul  centralizat  de
distribuție, oprirea de apă din municipiul Mangalia din zona
centrală, programată pentru data de 14 martie se amână.

https://editiadesud.ro/se-amana-lucrarile-programate-maine-de-raja-constanta/
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Imediat, ce acțiunile pregătitoare vor fi finalizate, lucrarea
va fi stabilită pentru o dată ulterioară, ce va fi anunțată
din timp.

Atenție! Mâine va fi sistată
apa  potabilă  în  centrul
Mangaliei
18 martie 2024 12:27

În vederea executării lucrărilor de racordare a conductelor
nou înființate la sistemul centralizat de alimentare cu apă,
de la intersecția străzilor Ștefan cel Mare cu Vânători din
municipiul Mangalia, echipele RAJA vor sista alimentarea cu
apă joi – 14 martie 2024, în intervalul orar 08.00 – 18.00.

Vor  fi  afectați  de  lipsa  apei  toți  consumatorii  de  pe
străzile: Vânători, Ștefan cel Mare, I.C. Brătianu, Mircea cel
Bătrân, Centrul de Dializă și Policlinica Mangalia.

Investițiile fac parte din Contractul de lucrări CL16: ”Rețele
apă și canalizare Mangalia”, în valoare totală de aproximativ
41 de milioane lei, proiect derulat în cadrul Programului
Operațional Infrastructură Mare.

Ne cerem scuze pentru disconfortul creat abonaților, pe care
îi asigurăm că echipele de intervenție ale constructorului vor
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face tot posibilul pentru finalizarea lucrărilor și reluarea
furnizării apei potabile în timp operativ.

Totodată, rugăm toți utilizatorii afectați de aceste lucrări
să își asigure rezerva minimă de apă pentru consum și uz
casnic în perioada în care va fi sistată alimentarea cu apă.

Amintim consumatorilor că investițiile pentru modernizarea și
dezvoltarea  sistemelor  de  alimentare  cu  apă  potabilă  sunt
efectuate  în  beneficiul  lor  pe  termen  lung  și  vizează
asigurarea unor servicii ireproșabile și implicit creșterea
calității vieții. Prin implementarea acestora se realizează
îmbunătățirea capacității de transport și de distribuție a
apei  potabile,  asigurarea  debitului  de  alimentare  și  a
calității  apei,  reducerea  pierderilor  în  rețeaua  de
distribuție,  siguranța  și  continuitatea  furnizării
serviciilor.

UPDATE: Urmare a unor probleme de ordin tehnic apărute în
cadrul lucrărilor pregătitoare pentru conectarea noilor rețele
la sistemul centralizat de distribuție, oprirea de apă din
municipiul Mangalia din zona centrală, programată pentru data
de 14 martie se amână. Imediat, ce acțiunile pregătitoare vor
fi  finalizate,  lucrarea  va  fi  stabilită  pentru  o  dată
ulterioară,  ce  va  fi  anunțată  din  timp.

Ce  spune  Administrația
Bazinală  de  Apă  Dobrogea
Litoral  despre  fenomenul  de
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cliffing de la malul mării
18 martie 2024 12:27

ADMINISTRAŢIA  BAZINALĂ  DE  APĂ  DOBROGEA  –  LITORAL  asigură
comunitatea  locală   din  zonelor  riverane  și  turiștii  că
fenomenul cunoscut sub denumirea de cliffing, manifestat în
zona Mamaia la linia țărmului, este unul normal, întâlnit și
pe plajele naturale. În urma lucrărilor specifice de pregătire
a suprafețelor de nisip pentru sezonul cald, plajele vor putea
fi utilizate în condiții optime în scop turistic.

Reiterăm  faptul  că  fenomenul  de  cliffing/scarping  este  un
fenomen care nu afectează exclusiv plajele înnisipate, ci și
plajele  naturale.  Este  un  fenomen  cunoscut,  pe  care  îl
întâlnim periodic, pe care specialiștii l-au anticipat încă de
la etapa de proiectare, pe care l-am observat anterior și în
zonele înnisipate în 2015, dar și pe plajele naturale (vezi
foto).  Acest  fenomen  va  continua  să  apară  periodic  cu
frecvență  anuală,  cu  precădere  în  sezonul  rece,  până  la
atingerea profilului de stabilitate dinamică și chiar după
acest moment dar mult mai rar, dacă sunt întrunite anumite
condiții de val.

Descrierea  profilul  plajei  în  sezonul  rece  ca  fiind  un
„dezastru”  este  o  eroare  cu  consecințe  substanțiale  și
imediate privind desfășurarea sezonului estival care urmează,
în  condițiile  în  care  ne  aflăm  în  perioada  de  rezervări
turistice ceea ce va afecta turismul în zona Mamaia.

Informațiile  oferite  de  beneficiarului  proiectului  și
administratorul plajelor nu au fost  valorificate la adevărata
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lor  acuratețe  tehnică,  în  timp  ce  primează  opiniile  unor
biologi fără o pregătire aplicată în domeniului de dinamică
costieră.

Biologii  sunt  specialiști  în  cunoașterea  organismelor  vii,
respectiv  animale  și  plante  și  nu  sunt  specialiști  în
morfologie  și  dinamică  costieră.

Plajele  au  fost  evaluate,  măsurate,  modelate,  proiectate,
înnisipate, de ingineri și experți în modelare hidraulică și
sunt în continuare monitorizate și operate de ingineri.

Trebuie să amintim, ca un exemplu, că în data de 18 noiembrie
2023 a avut loc o furtună cu valul maxim înregistrat de 4,6
metri, adică peste valul maxim de calcul al profilului de
plajă,  ocazie  cu  care  nu  s-au  identificat  probleme
semnificative ale plajei sau ale construcțiilor de protecție
costieră, și mai ales, nici construcțiile din zona limitrofă
nu au avut probleme fiind protejate eficient de plaja „lățită”
comparativ cu alte regiuni litorale, cum ar fi Odessa.

Executantul plajei din Mamaia a inclus un volum suplimentar de
nisip,  ca  tampon,  pentru  a  se  asigura  că  nu  vor  exista
retrageri  ale  plajei  mai  mari  decât  cele  specificate  în
cerințele beneficiarului.

Reamintim că perioada de viață a lucrărilor este de 50 de ani
și perioada de garanție oferită lucrărilor este de 13 ani, iar
acestea  sunt  monitorizate  anual  pentru  a  fi  identificate
depășiri  ale  parametrilor  proiectați.  ABADL  desfășoară
campanii  de  monitorizare  cu  echipamente  topografice  și
batimetrice de cel puțin 2 ori pe an. De asemenea, aceasta
este  monitorizată  și  de  consultantul  beneficiarului  pe
perioada de notificare a defectelor (PND).

În situația în care s-ar constatat o comportare anormală a
plajelor,  care  depășește  prevederile  Cărții  Tehnice  a
Construcției și respectiv ale Manualului de Utilizare, se va
solicita intervenția executantului.



Un  nou  film  românesc,  de
ultra-actualitate!  „La
Snagov” îi veți vedea pe cei
din  lumea  „exclusivistă”  a
celor care „fac și desfac”
18 martie 2024 12:27

Consiliul Județean Constanța, prin Centrul Cultural Județean
Constanța ,,Teodor T. Burada” și Casa de Distribuție Cinemagix
ID, oferă spre vizionare spectatorilor constănțeni, duminică,
17  Martie,  ora  18:00,  la  Centrul  Multifuncțional  Educativ
pentru  Tineret  ,,Jean  Constantin”,  proiecția  filmului  „La
Snagov”.

Filmul artistic “LA SNAGOV”, regizat de Cristian Comeagă, după
scenariul lui Bogdan Ficeac, urmează să fie lansat Duminică
ora 18:00 la Centrul Multifuncțional Educativ pentru Tineret
Jean Constantin.
Din distribuție fac parte: Dan Aștilean, Nicodim Ungureanu
(invitat la sesiunea de Q&amp;A), Radu Botar, Cătălin Cățoiu,
Mara Nicolescu, Irina Rădulescu și alții.

“La Snagov” este un film modern, actual care prezintă perfect
starea de spirit din România de astăzi. Tema filmului prezintă
jocurile de culise din campania electorală a unui candidat în
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alegerile prezidențiale. Scenariul este scris de cunoscutul om
de  presă  Bogdan  Ficeac,  iar  regia  aparține  lui  Cristian
Comeagă,  în  a  cărui  carieră  ca  producător  sau  regizor
figurează titluri ca Filantropica, Restul e tăcere, Asfalt
Tango sau Cel ales.

Filmul „La Snagov” descrie în linii mari opoziția și fatidica
complementaritate a acestor lumi; intersectează voluntar lumea
largă „a străzii”, cea fără chip și nume cunoscute cu lumea
„exclusivistă” a celor care „fac și desfac”. Pe scurt, o mână
de indivizi influenți, adunați într-un „paradis” rezervat sus-
pușilor, ferit de ochii celor mulți, pregătesc alegerea unui
posibil viitor președinte de țară, președinte pe care cei
mulți îl așteaptă cu un amestec de speranță, neîncredere și
resemnare.

200  de  stații  de  carburant
din rețeaua OMV-Petrom luate
la  puricat  de  Protecția
Consumatorilor
18 martie 2024 12:27

Autoritatea  Națională  pentru  Protecția  Consumatorilor  a
început pe data de 11.03.2024, o amplă acțiune de control, la
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nivelul  întregii  țări  care  vizează  modul  în  care  este
respectată legislația în vigoare, în domeniu, în stațiile de
carburant din rețeaua OMV-Petrom.

Până  în  acest  moment  comisarii  ANPC  au  verificat  197  de
stații, acțiunea fiind în curs la cea mai mare parte dintre
acestea.

Pentru neregulile constatate, până acum, au fost aplicate deja
următoarele sancțiuni:

amenzi contravenționale în valoare de peste 340.000 lei
5 avertismente
oprirea definitivă de la comercializare a unor produse
în valoare de peste 3000 lei
oprirea  temporară  a  prestării  serviciilor,  până  la
remedierea deficiențelor pentru 11 stații
propunere  pentru  închiderea  unei  stații  de  carburant
pentru o perioadă de până la 6 luni.

„Această  acțiune  amplă  are  în  vedere  dorința  noastră
permanentă de a învăța de la cei mai buni. Așa cum am văzut în
ultima perioadă, mai multe state europene ne atrag atenția că
nu suntem încă pregătiți să accedem la toate sistemele lor. În
urma acțiunii, ne dăm seama că nici operatorii lor economici
de marcă nu sunt pregătiți pentru țara noastră, așa cum ne
așteptam.

Să ridice piatra cel fără de păcat spune religia creștină. Le
oferim acest studiu de caz pentru a ne ajuta prin a ne spune
dacă lor le plac imaginile realizate în cadrul acțiunii”,
spune Horia Constantinescu, preşedintele ANPC.

Principalele abateri constatate au fost:

lipsa etichetelor de preț ale produselor, de la raft
folosirea  unor  agregate  frigorifice  neigienizate,  cu
insecte moarte, acumulari de praf, impurități și gheață
utilizarea unor pompe de carburant cu canelele (pistol



de alimentare) cu zone depreciate, cu grad avansat de
uzură și rugină sau murdare
folosirea unor manometre fără verificare metrologică
comercializarea  unor  produse  neetichetate  –  fără
elemente de identificare
folosirea unor mașini de gheață neigienizate, scoase din
uz
nerespectarea  temperaturii  de  păstrare  a  produselor
recomandată de producător
neconcorsanțe între între prețul afișat la raft și cel
perceput la casa de marcat
comercializarea unor produse cu data limită de consum
depășită
comercializarea unor produse alimentare vrac, fără a fi
însoțite de data deschiderii
comercializarea unor produse culinare finite pentru care
nu s-a prezentat fișe de producție
comercializarea unor jucării care nu erau însoțite de
informații  privind  elementele  de  identificare,  vârstă
utilizatorilor sau avertismente legate de utilizare
comercializarea unor echipamente electrice pentru care
nu era afișată taxa de timbru verde
nerespectarea  regimului  promoțiilor  (comercializarea
unor  produse  ambalate  multipack,  pentru  care  nu  s-a
regăsit produsul de referință, diferența între prețul
afișat la promoție și cel perceput la casa de marcat)
utilizarea unor echipamente de gătire neigienizate sau
cu un grad avansat de uzură
folosirea unor cești neigienizate, cu urme de produs
utilizarea unor produse cu stare termică schimbată
folosirea unor ustensile neprofesionale în bucătărie și
a unor coșuri de gunoi fără capac.



Oficial,  astăzi  au  început
pregătirile  pentru  alegerile
locale  şi  europarlamentare.
Cu  excepţia  USR,  celelalte
partide din Mangalia nu s-au
decis pe cine să trimită la
“luptă” 
18 martie 2024 12:27

Guvernul a aprobat, ieri, calendarul etapelor din perioada
electorală  pentru  alegerile  locale  şi  europarlamentare,
stabilite pentru data de 9 iunie 2024.

Astfel, potrivit acestui calendar aprobat, cel târziu la data
de 16 martie 2024 vor fi desemnaţi judecătorii din Biroul
Electoral Central.

Până pe data de 10 aprilie 2024, ora 24.00, se vor depune și
înregistra  candidaturile  la  alegerile  pentru  membrii  din
România în Parlamentul European din anul 2024, iar în termen
de 24 de ore de la înregistrarea candidaturii se vor înainta,
către  Consiliul  Național  pentru  Studierea  Arhivelor
Securității,  declarațiile  pe  propria  răspundere  ale
candidaților referitoare la faptul că au avut sau nu calitatea
de lucrători ai Securității sau de colaboratori ai acesteia.
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La  data  de  11  aprilie  2024  se  va  face  publică  lista  de
candidați și candidaturile independente la alegerile pentru
membrii din România în Parlamentul European.

Cel mai târziu la data de 15 aprilie 2024, se vor desemna
preşedinţii  birourilor  electorale  de  circumscripţie  şi
locţiitorii acestora.

În  maximum  10  zile  de  la  data  înființării  birourilor
electorale de circumscripție, cel mai târziu la data de 25
aprilie  2024,  se  va  încheia  perioada  de  înregistrare  a
alianțelor  electorale  la  alegerile  pentru  autoritățile
administrației publice locale din anul 2024.

Cetăţenii cu drept de vot care şi-au stabilit reşedinţa de mai
mult de 6 luni înaintea datei scrutinului în circumscripţia
electorală în care au loc alegeri vor depune, până cel mai
târziu cu 45 de zile înaintea datei scrutinului, adică până pe
25  aprilie  2024,  solicitările  de  înscriere  în  Registrul
electoral cu adresa de reședință.

Tot la data de 15 aprilie se încheie perioada de înregistrare
a  alianțelor  electorale  la  alegerile  pentru  autoritățile
administrației publice locale din anul 2024.

Data  de  30  aprilie  este   data  limită  de  depunere  a
candidaturilor  la  alegerile  locale.

La  data  de  8  mai  2024  rămân  definitive  candidaturile  la
alegerile  pentru  autoritățile  administrației  publice  locale
din anul 2024.

Campania electorală va începe la data de 10 mai 2024, care se
va încheia pe 8 iunie 2024, la ora 7.00.

Pe 9 iunie 2024, la ora 7.00, va începe procesul de votare,
pentru ambele scrutinuri, și se va încheia în aceeași zi, la
ora 22.00.

Alegătorii care la ora 22.00 se află la sediul secției de



votare, precum și cei care se află la rând în afara sediului
secției de votare, pot vota până cel mult la ora 23.59.

După numărarea voturilor și soluţionarea eventualelor sesizări
sau  contestații,  rezultatele  alegerilor  alegerile  pentru
autoritățile administrației publice locale și pentru membrii
din România în Parlamentul European, din anul 2024, vor fi
validate și publicate în Monitorul Oficial al României, Partea
I.

Care  este  starea  victimei
Monicăi  Macovei.  Martor
audiat azi: „În mâna stângă a
avut  o  gaură,  iar  piciorul
stâng este plin de metale”
18 martie 2024 12:27

Astăzi,  a  avut  loc  un  nou  termen  de  judecată  în  dosarul
fostului ministrul de justiţie, Monica Macovei, acuzată de
săvârşirea infracţiunii de vătămare corporală din culpă.

La termenul de astăzi, marţi, 12 martie 2024, Monica Macovei
nu  a  fost  prezentă,  fiind  reprezentată  de  către  avocatul
Silviu Gheorghiu. O primă discuţie a avut loc pe marginea
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neefectuării suplimentului la raportul de constatare medico-
legală, motiv pentru care instanţa de judecată va reveni cu
adresă către Serviciul de Medicină Legală Constanţa.

Ulterior, instanţa a audiat martorul propus de către partea
vătămată, Ilie Constantin, prieten foarte bun al acestuia care
l-a ajutat imediat după producerea accidentului şi care îl
sprijină şi în prezent cu tot ceea ce familia are nevoie.

Martorul  Vasile  Velicu  a  declarat  faptul  că  înainte  de
accident,  prietenul  său,  Ilie  Constantin  era  „o  persoană
activă,  împreună  cu  care  organizam  curse  de  motociclete.
Precizez  faptul  că  Ilie  circula  calculat,  fără  viteză
excesivă.  După  accident,  însă,  Ilie  nu  mai  este  aceeaşi
persoană, în mâna stângă a avut o gaură, iar piciorul stâng
este plin de metale. Cu greu îşi mai poate mişca mâna stângă,
iar pentru a se deplasa foloseşte un baston. De câte ori ne
vedem sau vorbim la telefon mă întreabă acelaşi lucru, anume
dacă  îşi  va  mai  putea  folosi  vreodată  mâna  la  capacitate
maximă, dacă va mai putea merge cu maşina sau cu motocicleta.
Iar eu, îi răspund să aibă răbdare, pentru că într-o zi îşi va
reveni. Urmare a acestei situaţii delicate, atât prietenul
meu, cât şi soţia lui au căzut în deprese, mai ales soţia,
care îl îngrijeşte permanent. Luni bune prietenul meu a fost
imobilizat la pat, purta pampers şi nu putea să se deplaseze
decât în cărucior. Acum merge, dar cu dificultate, sprijinit
în baston. De altfel, şi medicii cu care am discutat mi-au
spus că a suferit traume grave”.

Următorul termen de judecată a fost stabilit pentru data de 9
aprilie 2024.


